
  
 

     
 

 
 

 
   
    
  
      
    
      
     
   
   

 
    
   

 
      
  
    

 
 
 
 

 
 

  
   
     
   
   
    
    
  

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

  
 

    
    

       
   

 

 
 
 
 
 
 
 

  
  

 
 
 

  
 

  
    

   
    

   

  
 
 

      
   

 
 

      

       
    

 
   

          

Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 15. maj 2024 klokken 8:00 - 10:00 

Deltagere: 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen 
• Skælskør Lokalråd: Christine E. Mortensen 
• Skælskær Bevaringsforening: Jesper Handberg 
• Kunstnerlavet KIT: Bettina Højer 
• Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen Merete Rohde Larsen 
• Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
• Handicaprådet: Ole Andersen 
• Ældrerådet: Abdel Sabri 

• Anne Bjergvang (A) 
• Anja Nielsen (V) (formand) 

• Vej og Mobilitet: Christian Schou Rasmussen 
• Entreprenørservice: Peter Johansen 
• Plan: Marie Jedig (referent) 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Alternativ afspærringsløsning ved Svanetorvet 
4. Nyt fra Slagelse Kommune 
5. Nyt fra udvalg/byråd 
6. Nyt fra foreninger og råd 
7. Andet og eventuelt 
8. Mødeplan 

Bilag: 

Ingen 

• Velkomst ved formanden 
Format for tilbagemeldinger præsente-
res, hvor deltagerne ved udsendte 
dagsordener og referater får en uge til 
at melde tilbage til Marie Jedig med 
kortfattede rettelser. 

Dagsorden er godkendt 
2. Godkendelse af dagsorden 

3. Alternativ afspærringsløsning Overvejelse af tilsvarende løsning med pullerter og kæder til 
ved Svanetorvet store arrangementer frem for den nuværende plastafspær-
15 min. ring 
Gruppen fremsatte ønsket om en pæ-
nere afspærringsløsning ved Svanetor- Efterspørgsel efter en samlet designløsning på tværs af byen 
vet på sidste møde. Drøftelse af alter- i forhold til afspærring. Undersøgelse af muligheden for at 
nativ afspærringsløsning ved Svanetor- opsætte pullerter og kæder. 
vet. 

Svar: Hvis der skal arbejdes med afspærringsløsninger, som 
har et andet udtryk end det der bliver brugt i dag, kan det 



       
        

      
 

      
    

  
      

    
 
 

  
  

 
    

 
 

  
 

  
 

    

 
  

 
    
 

 
 

   
   

 
  

 
  

 
       

      
       

    
   

 
 

  
 

 
 

  

 
    

      
      

 
    

       

    

         
 

 
  
    

      
    
    

 
   

        
 

 
      

        
 

    
     

      

 
     

       
     

 
 

    
 

        
        

  

4. Nyt fra Slagelse Kommune 
20 min. 

Vej og Mobilitet v. Christian Schou 
Rasmussen 

Trafiksikkerhedsforum, ift. Solskinsko-
len. 

Plan v. Marie Jedig 

Højvandssikring, orientering. 

Salg af grunden ”Mørbraden”, oriente-
ring 

blive udfordret af, at der ikke umiddelbart er midler i bud-
getterne til anden afmærkning end ordinære skilte og af-
spærringsmateriel. Her vil Peter Johansen nok også have en 
holdning/mening. 

Hvis der ønskes etablering af nye pullerter og lignende vil 
dette alene kunne imødekommes, hvis der afsættes midler 

til dette. 
Generelt skal alt afspærringsmateriel godkendes af Politiet 
og Slagelse Kommune som myndighed. 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 
emner fra tidligere møder og bilag. 

Vej og Mobilitet 

Trafiksikkerhedsforum, ift. Solskinskolen. 

Svar: Der er udarbejdet en politisk sag til Teknik-, Plan- og 
Landdistriktsudvalgets møde den 3. juni 2024. Sagen inde-
holder et projekt, som beskriver en opstramning af den del 

af parkeringspladsen der fungerer som busstoppested og 
”kys og Kør”-areal. 

Plan 

Højvandssikring, orientering. 

Tidligere møder 

Grundejermøde d. 3. april: 
Præsenteret bidragsfordeling, dog uden at kende anlægs-
pris. Fokus på oversættelse af model fra Korsør til Skælskør 

Borgermøde d. 14. april: 
Fokus på offentlige arealer og placering af sikring. Sikring 

ønskes tættere på bygninger, så byrum på havnen frigives. 

Dette kan betyde mindre mure, mindre synlige og færre ma-
terialer. 

Kommende borgermøde 
Borgermøde d. 29. maj (onsdag) mellem 17.30-20 på biblio-

teket: Skitser præsenteres, og der vil være diskussion af 
mere konkrete forslag. Afsluttende udstilling efter sommer-
ferien (aug./sep.) er endnu ikke fastlagt. 

Opdateringer kan findes på hjemmesiden med notater fra 
møder og oplæg. Man kan tilmelde sig og få besked om ny-
heder. 

Gruppen påpeger det positive samarbejde med Schønherr, 
både i forhold til inddragelse og deres faglighed og forslag. 

Bymidtegruppen anbefaler, at processer og konklusioner fra 
Schønherrs arbejde med højvandssikringen tages med i poli-

tiske drøftelser og inddrages i det endelige udbud. 

Gruppen er positive over deltagelse af kunstneren og ønsker 
professionel og styret kunstnerisk inddragelse med respekt 
for byens historie og relation til vandet. 

Salg af grunden ”Mørbraden”, orientering 

Køb og salg forventer at Økonomiudvalget tager stilling til 
salget på mødet den 21. maj 2024. Arealet forventes sat til 
salg derefter. 



 
 
 

 
     
  

 
 

 
 

   
 

  

 
   

 
   

 
  

 
   

 
  

  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

  
 

 
 

    
  

        
    

 

 
  

 
    

       
  

 
     

    
 

 
    

      

    
 

      
      

       
 

      

      
    

       
 

 

 

    
 

  
 

 
 

    

 
   

  
 

      
     

 

 
  

 

   
     

    

   
 

    
     

 
    

        

       

5. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anja Nielsen og Anne Bjergvang 
40 minutter. 

Anne Bjergvang 

Vejbump i Skælskør (drøftelse). 

Anja Nielsen 

Kort orientering om turismestrategien. 

Status på pullert i Algade. 

Budget. 

Ny havnefoged, Skælskør havn. 

Kommunikation omkring bymidtegrup-
pen (drøftelse). 

Orientering fra udvalg/byråd. 

Anne Bjergvang 

Vejbump i Skælskør (drøftelse). 
Udgår grundet fravær 
Punktet blev ikke drøftet på mødet grundet fravær. Punktet 
tages eventuelt op på næste møde. 

Anja Nielsen 

Kort orientering om turismestrategien 
Præsenteres på næste møde. Beskæftiger sig med turisme 
på tværs af områder. 

Efterspørger fokus på eksisterende tilbud, såsom Skælskør 

kunstforeningen, der laver gratis udstillinger for børn og 
unge. 

Gruppen efterspørger fokus på beliggenhed ved kyster, hvor 
kunst, kyst og natur indgår på tværs, f.eks. Lagunestien, 

hvor kunst og aktivferie også inddrages. 

Svar: Det er samlet set det, som kommunen ønsker at profi-
lere Slagelse Kommune på – kyst og natur som fokus for tu-
rismen. Kunst er et særligt fokusområde i Skælskør. 

Fokus på at fremme helårsturisme i Skælskør og hele kom-

munen, hvilket hænger sammen med overnatninger, tilbud 
om kunst og kultur samt aktiviteter om vinteren. Vigtighe-
den af fokus på hele kommunen, så det bliver en samlet ind-
sats. 

Status på pullert i Algade. 

Erhvervsforeningen står for afspærring 

Budget. 

Budget proces er i gang 

Ny havnefoged, Skælskør havn. 
Venter på status fra Peter på ansættelse 

Peter koordinerer booking af havnen nu. Tilbagemelding på 
arrangementer, som er booket (næste år) – overføres de 
automatisk? 

Venter på svar fra Peter 

Kommunikation omkring bymidtegruppen (drøftelse). 
Formidling skal ske gennem konkrete sager, hvor Bymidte-
gruppens rolle og beføjelser formidles, eventuelt gennem 

processerne omkring højvandssikring. 

Lokalråd i købstæderne, som er høringsberettigede, er i op-
løsning i Skælskør og Korsør. 

Efterspørgsel efter tydeliggørelse af forskellige gruppers 
rolle og funktion i kommunen. Fokus på, hvad kommunen vil 

med grupperne, hvordan de fungerer og samarbejder, og 



 
 
 
 
 
 

    
    

 
 

    
    

 
 

   
    

   
 

 

 
 

    
    

 
     

 
       
      

   
 

      
 

 
 

     
      

     
        

 
         

 
      

      

    
   

     
 
 

       

     

 
 

     
 

    
    

 
       

       
       

   
 
 

   
 

       
      

 

      
     

      
   

        

  
 

        
      

     
    

6. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 

hvem der får noget ud af det. Efterspørger også sammen-
hængskraft mellem forskellige grupper og foreninger i Skæl-
skør. 

Spørgsmål til, om navnet ’Bymidtegruppe' er dækkende for 
det, som gruppen beskæftiger sig med. 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 

Ønske om vand i alle tre springvand i Skælskør. 
Spørgsmål til status og muligheder. Erhvervsforeningen vil 
gerne selv stå for midlerne. 

Kritisk af springvandets stand og belægning på Nytorv. 

Venter på svar fra Peter. 

Forslag om wires over Algade (drøftelse). 
Bymidtegruppen beskriver vigtigheden af at fokusere på at 

bevare bygningers individualitet og forskellighed i højde 
samt kig til himlen, og at wires ikke distraherer bybilledet. 

Hvis det skal være muligt at opsætte wires med pynt, skal 
der: 
1. Udpeges punkter på Algade i samarbejde med andre del-
tagere, hvor wires kan sættes op med positiv effekt. 

2. Udarbejdes retningslinjer for, hvad der kan pyntes op 
med i wires. 
3. Fokus på antal af wires og deres tæthed. 

• Skælskør Lokalråd v. Christine E. Mortensen 

Var fraværende pga. kommende nedlæggelse af Skælskør 

Lokalråd. 

• Skælskør Bevaringsforening v. Jesper Handberg 

Arbejder med projektet - kælder under købmandsgården, 
som er fredet og kræver en bygningsgennemgang. 

Arbejder med tidligere station i Skælskør – har nedsat en 
arbejdsgruppe. Ønsker, at området bliver synligt i byen 
igen. Afdækker, hvad stationsbygningen kan blive til og 
hvad der giver mening for området som helhed. 

• Kunstnerlavet KIT v. Bettina Højer 

Samtale om behovet for flere elbil ladestandere i byen. Em-
net set fra et turist-perspektiv ifm. Turismestrategi. 

Svar: Slagelse Kommune gennemførte i 2023 et større ud-
bud på offentligt tilgængelige ladestandere på kommunale 
p-pladser. I Skælskør er der i den forbindelse etableret og 
idriftsat ladestandere på følgende lokaliteter: Hesselbyvej 
29, Vestergade 4, 4230 Skælskør og Næstvedvej 15, 4230 

Skælskør 

Vi er aktuelt i gang med at undersøge behovet for opsæt-
ning af yderligere offentligt tilgængelige ladestandere på 
kommunale pladser, herunder også i Skælskør. På baggrund 
af de foreliggende oplysninger er det vores umiddelbare for-



 
 

          
       

         
 

 

 

      
 

 
   

 
      

 
   

 
     

 
     

   

 
    

 
     

 
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 
 

 
      

     
 
 

 

 
      

    
      

 
 

 

     
   
   

 
     

  
 

    
     

    
      
    

 

 
 

  

ventning, at der vil være et behov for at lave et udbud med-
henblik på at der etableres flere offentligt tilgængelige lade-
standere, også i Skælskør. Dette afklares i løbet af 2024. 

Skælskør bymidtegruppemøde 

• Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

Orientering om kommende udstilling. 

• Bykontoret v. Merete Rohde Larsen 

Præsentere ny brochure. 

• Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 

Samtale om kommunens mulighed for at bruge lokaler ved 
borgermøder, som berører Skælskørs borgere. 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 

• Ældrerådet v. Abdel Sabri 

7. Andet og evt. 

Højskolegrunden 

Afholder offentligt møde d. 4/6, hvor proces og projekt præ-
senteres. Kommunen har afsat midler til vejrforhold. 

Bjørneklo 

Henvendelse til Giv et praj (henvendelse til Entreprenørser-
vice) om, at der findes Bjørneklo på højskolegrund, langs 
Fjordstien ud for højskolen ned mod vandet. 

8. Mødeplan 
Øvrige mødedatoer i bymidtegruppen i 2024: 

• 28. august 
• 6. november 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 8-10 på Hotel Post-
gården. 

Punkter til drøftelse på fremtidige møder: 
• Ureguleret beboelse på Skælskør Havn (drøftelse) 

(på mødet d. 28. aug.) 
• Turismestrategi (på mødet d. 28. aug.) 
• Vejbump i Skælskør (drøftelse). 


